
T-116. 2021.11.14. József keményen bánik a testvéreivel.

Kedves Szülők és Gyerekek!

Ott hagytuk abba József történetét, hogy a bátyjai Egyiptomba mentek gabonát venni, és
meghajoltak előtte. Nem ismerték fel Józsefet, de József felismerte őket, és eszébe jutottak az
álmai.

Különös volt József viselkedése. Azt olvassuk 1Móz 42,7-ben: idegennek mutatá magát
hozzájuk, és kemény beszédekkel szóla nekik. Azt mondta: Kémek vagytok ti, kik azért jöttetek,
hogy az ország védetlen részeit meglássátok. Miért mondott ilyet József, hiszen nagyon jól
tudta, hogy a testvérei nem kémek? Véleményem szerint erre több oka is volt. Legfontosabb
az, hogy a testvérei igazi bűnbánatra jussanak. Aztán az, hogy Benjámin is eljöjjön, és ő is
meghajoljon előtte, hiszen a második álma szerint ennek is meg kell történnie. 1Móz 37:9
Más álmot is álmodék, és elbeszélé azt az ő bátyjainak, mondván: íme megint álmot
álmodtam; íme a nap és a hold, és tizenegy csillag meghajol vala én előttem. Tizenegy csillag
a tizenegy testvérét jelentette.

A kemény szót kemény tett követte. Három napig börtönbe záratta a testvéreit. Aztán
szabadon bocsátotta őket, hogy vigyenek élelmet az éhező családnak. Simeont azonban a
szemük láttára megkötöztette, hogy biztosan visszatérjenek majd Benjáminnal együtt.
Eközben József hallotta és értette, mit beszéltek. 1Móz 42,21-22: És mondának egymásnak:
Bizony vétkeztünk mi a mi atyánkfia ellen, akinek láttuk lelki szorongását, mikor nekünk
könyörög vala, de nem hallgattunk reá; azért következett reánk ez a nyomorúság. Rúben pedig
felele nekik, mondván: Avagy nem mondtam-e nektek, hogy ne vétkezzetek a gyermek ellen, de
ti nem hallgattatok reám. És íme vérét is keresik rajtunk! Józsefre gondoltak, amikor eladták,
és ez már a bűnbánat jele volt.

József kemény viselkedése testvéreivel egyúttal prófécia is. Az Úr Jézus testvérei a zsidó nép
fiai. Jézust eladták, megfeszítették, és a nép a mai napig nem tartott bűnbánatot miatta. Az Úr
keményen bánt velük, mert sok szenvedést engedett meg a zsidó nép életében. De a
legnagyobb szenvedés, a nagy nyomorúság ideje még előttük van. Isten úgy viselkedik velük
szemben, mintha ellenségük lenne. Pedig nem az. De az igazi helyreálláshoz szükség van a
bűnbánatra, a megalázkodásukra.

Nemcsak a zsidó nép, hanem minden ember személyesen is átmegy ezen. Isten az embert a
jóságával is a megtérésre akarja indítani. De sok ember ezt nem értékeli. Azokhoz Isten
keményen szól, és keményen bánik velük, mint József a testvéreivel. Nem hiába enged meg
Isten sok ember életében nyomorúságot, csalódást, betegséget, gyászt és könnyeket. Ennek az
a célja, hogy bűnbánatra jussanak, és megalázkodjanak Isten előtt, ami megtéréshez,
bűnbocsánathoz és üdvösséghez vezet. Amikor benne van az ember a nyomorúságban, nehéz
neki, még nem érti, nem tudja, hogy Isten milyen jót hoz majd ki belőle, ha nem keményedik
meg, hanem megalázkodik alatta.

Ha a ti életetekben nehéz idők jönnek, nehogy Isten ellen lázadjatok, hanem alázkodjatok
meg, és abból áldás származik. Erről szól a következő aranymondás is.

Aranymondás: Jak 4:6 De majd nagyobb kegyelmet ad; ezért mondja: Az Isten a
kevélyeknek ellenük áll, az alázatosoknak pedig kegyelmet ad.
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